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Z á p i s 
 

z 24. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 09.03.2020 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 

RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 
 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Dopravní výchova - BESIP  
4. Udělení záslužných medailí Královéhradeckého kraje 
5. Koronavirus – aktuální situace a přijatá opatření 
6. Aktuální informace IZS a odd. krizového řízení a Zpráva o činnosti ZZS KHK za rok 2019 
7. Různé 
8. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
24. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty Mgr. Bc. Karla Koubu, DiS., vedoucího odd. krizové 
připravenosti ZZS KHK, Ing. Miroslava Pejška, vedoucího odd. krizového řízení KÚ a paní 
Ladu Kocianovou, koordinátorku BESIP. Ing. Sobotka konstatoval, že je přítomno 11 členů z 15, 
výbor je usnášeníschopný.  Předseda výboru uvedl, že zápis 23. jednání byl bez připomínek.  
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu. Vzhledem k aktuální situaci okolo šířící se 
koronavirové nákazy byl do programu dodatečně zařazen bod Koronavirus - aktuální situace  
a přijatá opatření. Ověřovatelem zápisu byl navržen pan Zdeněk Podal, hosté byli představeni již 
v úvodu. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
1. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/24/103/2020 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 

1. program 24. jednání výboru bezpečnostního 
2. přítomné hosty dle prezenční listiny 
3. ověřovatele zápisu pana Zdeňka Podala 

 
 
K bodu 3 
Dopravní výchova – BESIP 
 
K projednávání bodu byla přizvána krajská koordinátorka BESIP paní Lada Kocianová. Ta 
představila výuku dopravní výchovy z pohledu BESIPu, připomněla, že školy mají k dispozici 
kvalitní výukové publikace, reflexní pomůcky, letáky, upozornila na nedostatek dopravních hřišť 
a učitelů dopravní výchovy, je snaha o zapojení městské i státní policie. BESIP pořádá ve 
spolupráci se složkami IZS různé akce pro děti i dospělé, dopravní soutěže, kurzy bezpečné 
jízdy, účastní se Dnů IZS, atd. Paní Kocianová pozvala přítomné na celostátní finále „Dopravní 
soutěže mladých cyklistů“, které se uskuteční ve dnech 16. – 18. 6. 2020 v Hradci Králové.  
 
Diskuse: JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., p. Kociánová, Mgr. Červíček, Ing. Sobotka, p. Slezák 
 
S finanční podporou kraje se podařilo dovybavit dopravní hřiště. Kraj individuálně podporuje  
i další dopravní akce pořádané BESIPem. Na únorovém jednání výboru bylo navrženo, aby kraj 
vypsal vhodný dotační titul na výstavbu a provoz dětských hřišť. Ideální by bylo v každé ORP 
jedno hřiště.  Protože se jedná o celorepublikový problém, navrženo vyvolání jednání k dané 
problematice s MD a MMR. Vzhledem k tomu, že 31.03.2020 proběhne na krajském úřadu 
jednání k Národní strategii BESIP za účasti zástupců ministerstva, bude zde projednána také 
otázka dětských hřišť.  
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
2. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VB/24/104/2020 
Výbor bezpečnostní k 
 
I. bere na vědomí 

vyjádření krajské koordinátorky BESIP k organizaci dopravní výchovy 
v Královéhradeckém kraji 

II. doporučuje  
 Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje, aby se kraj více zapojil do vytváření Národní  
 strategie BESIP 
III. žádá  

člena výboru bezpečnostního Mgr. Martina Červíčka, 1. náměstka hejtmana a senátora  
Parlamentu ČR, o vyvolání jednání k problematice dopravní výchovy se zástupci  
Ministerstva dopravy a Ministerstva pro místní rozvoj  
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IV. doporučuje  
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje vypsání dotačního titulu na výstavbu a provoz  
dopravních hřišť 

 
 
 
K bodu 4 
Udělení záslužných medailí Královéhradeckého kraje 
 
V souladu se Zásadami ZK pro udělování Záslužné medaile KHK předkládají návrhy na udělení 
záslužné medaile představitelé složek IZS KHK. Udělení záslužných medailí schvaluje 
zastupitelstvo kraje. Výboru bezpečnostnímu jsou návrhy předloženy k projednání jako 
iniciativnímu a kontrolnímu orgánu zastupitelstva. Jeden z návrhů na udělení Záslužné medaile 
II. stupně, panu Adolfu Klepši, zesnulému náčelníkovi horské služby a bývalému členovi výboru 
bezpečnostního, byl předložen předsedou výboru bezpečnostního s podporou všech členů 
výboru. Medaile bude udělena in memoriam. 
 
3. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/24/105/2020 
Výbor bezpečnostní  
 
I. projednal 

Návrh na udělení Záslužných medailí Královéhradeckého kraje příslušníkům složek IZS 
dle předložených návrhů 

II. doporučuje 
 Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit udělení Záslužných medailí  
 Královéhradeckého kraje příslušníkům složek IZS dle předložených návrhů 
 
 
K bodu 5 
Koronovirus - aktuální situace a přijatá opatření  
 
Bod byl do programu zařazen vzhledem k šíření koronavirové nákazy mezi populací. Mgr. Bc. 
Karel Kouba, DiS., vedoucí odd. krizové připravenosti ZZS KHK informoval členy výboru  
o aktuální situaci a přijatých opatřeních. Na všech výjezdových základnách ZZS a dispečinku 
jsou přijata přísná opatření včetně zamezení vstupu nepovolaným osobám, zaměstnanci ZZS jsou 
proškolováni v používání osobních ochranných pomůcek, od 05.03.2020 jsou spuštěny domácí 
odběry, i přes domácí karantény některých zaměstnanců ZZS není ohrožen běžný provoz, 
prověřena spolupráce s horskou službou při převozu pacienta s podezřením na COVID - 19.  
 
Ing. Pejšek informoval o mimořádném jednání BRK, které proběhlo bezprostředně před 
jednáním výboru. Vláda ČR nařídila mimořádná opatření týkající se karantény osob, které se 
vrací z rizikových zemí, zavírají se základní, střední, vyšší odborné a vysoké školy, ruší se 
kulturní, sportovní a jiné akce s více jak 100 účastníky. Ing. Pejšek upozornil na zvýšenou 
potřebu osobních ochranných pomůcek, pro HZS, ZZS a Zdravotnický holding KHK bude 
řešeno centrálními nákupy, koordinovat a distribuovat bude kraj, odd. krizového řízení.  
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Diskuse: Mgr. Zapletal, Ing. Pejšek, p. Podal, Mgr. Bc. Karel Kouba, DiS., Ing. Sobotka 
 
4. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/24/106/2020 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

informaci o aktuální situaci a přijatých opatřeních k šířící se koronavirové nákaze  
 
 
K bodu 6  
Aktuální informace IZS a odd. krizového řízení a Zpráva o činnosti ZZS KHK za rok 2019 
 
Ředitel KŘP KHK brig. gen. Ing. Petřík se z jednání omluvil. 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl se z jednání omluvil. 
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta svoji účast delegoval na Mgr. Bc. Karel Kouba, DiS., 
vedoucího odd. krizové připravenosti ZZS KHK. Ten přednesl závěrečnou zprávu o činnosti 
ZZS KHK v r. 2019. ZZS KHK provozuje 16 základen ve 13 městech KHK, připraveno je 
celkem 32 výjezdových skupin. V prosinci loňského roku bylo v areálu LZS otevřeno nové 
výcvikové a školící středisko určené k nácviku práce ve složitých podmínkách. Zahájeny byly 
práce na rekonstrukci výjezdové základny v Temném dole, cílem je zlepšení dostupnosti 
horských středisek, zahájení činnosti se předpokládá od r. 2022. V souvislosti s počtem výjezdů 
byla zmíněna výborná spolupráce s First respondery. First respondeři z řad IZS, ale  
i proškolených laiků mají velký podíl na úspěšnosti resuscitací, a to i za použití automatických 
externích defibrilátorů. Závěrečná zpráva byla doplněna o informaci k LZS, která by od 
01.01.2020 měla být provozována v režimu 24/7. Posádky již v loňském roce absolvovaly 
příslušný výcvik nočního vidění pro zásahy v režimu nočního letu. O uskutečnění každého letu 
rozhoduje pilot, jako nouzový kopilot fungují lékaři nebo záchranáři. Ti jsou pro krizové letové 
situace vycvičeni. 
 
Ing. Pejšek, vedoucí odd. krizového řízení, podal nejaktuálnější informace již v bodu 5 – 
Koronavirus.  
 
5. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/24/107/2020 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

aktuální informace IZS a odd. krizového řízení a Zprávu o činnosti ZZS KHK za rok 
 2019 

 
 
K bodu 6 
Různé 
 
1/ Cvičení hasičů ve Ski areálu Černá hora v Janských lázních s využitím nového  
    přetlakového ventilu, který umožní se napojit v horách při hašení požáru na systém  
    zasněžování – bližší informaci podá ředitel HZS brig. gen. Ing. Mencl na příštím dubnovém  
    jednání.  
2/ Žádné žádosti o dotaci na individuální účel nebyly odborem KH ani odborem RR výboru   
    předloženy k projednání. 
 
Diskuse: Ing. Sobotka, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., Mgr. Zapletal 
 
 
 
K bodu 7 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 16.30 hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 20.04.2020.  
 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


